
 

 

 

 

 

Miesto zasadnutia Zasadačka, Vápencová 34 

Začiatok 17:00 hod. 

Ukončenie 18:15 hod. 

Prítomní podľa prezenčnej listiny 

. 
1. 

Úvod 
 

Z neúčasti na zasadnutí komisie športu a turizmu sa ospravedlnil p. poslanec Martin Čorej, poslanec 

Marek Čechovič, poslanec Miroslav Antal a člen komisie Roman Matkovčík. Predseda komisie privítal 

poslancov a členov komisie na zasadnutí. Na zasadnutí následne privítal hosťa Andreja Horného 

a skonštatoval, že komisia je uznášaniaschopná. 

Predložený návrh programu bol nasledovný: 

Por. 
číslo 

Názov bodu programu 

1. Návrh na zmenu dotačnej schémy v oblasti športu a turizmu 

2. Rôzne 

3. Záver 

 

 

K bodu 1  Návrh na zmenu dotačnej schémy v oblasti športu a turizmu 

Z obsahu diskusie: 

Návrh na zmenu dotačnej schémy zaslali komisii poslanec Martin Čorej a poslanec Martin Kanianský. 

Predseda komisie priblížil, že návrh na zmenu je predložený na diskusiu komisie a víta danú snahu 

a považuje to za dobrú iniciatívu. Vo rozdeľovaní prostriedkov schéma vychádza z určitého váhovania.  

Martin Čorej dodal, že v kultúrnej komisii vyskúšajú spomínaný model váhovania aplikovať.  

Slovo si vzal člen komisie Martin Kanianský, ktorý model prerozdeľovania prostriedkov vysvetlil. 

Pripomenul, že ak sa komisia zhodne na jednotnom modeli , následne bude model diskutovaný aj 

s jednotlivými organizáciami. Martin Kanianský premietol komisii model váhovania v prezentácii 

s modelovými informáciami.  

Zápisnica zo zasadnutia komisie zo dňa 21. novembra 2023 

Komisia športu a turizmu 

Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Devínska Nová Ves 



Martin Čorej pripomenul, že na dotáciu nie je právny návrh a v prvom rade sa musia členovi a komisie 

dohodnúť na tom komu dotáciu umožní. Roman Mozsi sa opýtal koho chce miestny úrad dotáciami 

podporiť. Martin Čorej vysvetli, že by sa malo jednať o športové kluby, ktoré v prvom rade robia 

s mládežou, fungujú v Devínskej Novej Vsi a reprezentujú ju. Koho zaradiť do váhovania je na úvodnú 

debatu komisie. Roman Mozsi predložil obavu, že by dotácie mohli dostať aj fitnes centrá.  

Body prezentácie o návrhu na zmenu dotačnej schémy:  

• Problémy v aktuálnej dotačnej schéme 

o nejednoznačné rozdelenie dotácii 

o absencia kľúča na rozdeľovanie dotácií 

o nie je definované kto môže o dotáciu požiadať a aké podmienky má splniť 

o nie je možné určiť výšku dotácie dopredu 

o časovanie 

• Základné potreby pre získanie dotácií 

o dotácia musí byť rozdelená transparentne 

o položky musia byť platené prevodom 

o názov občianskeho združenia musí obsahovať názov obce Devínska Nová Ves, alebo 

DNV 

o dotácie by mali ísť pre subjekty vykonávajúce svoju činnosť primárne v Devínskej Novej 

Vsi  

• Percentuálne rozdelenie na jednoročné a celoročné akcie  

o  je možnosť sa dohodnúť, že na príklad 60.000 eur pôjde na celoročnú činnosť a 10.000 

eur pôjde na jednorazové podujatia 

• Kritériá na prideľovanie dotácií – váhovanie 

o  vytvorenie poradia, percento úspešnosti 

o  10% rozpočtu sa pridá každej organizácii, ktorá splní všetky podmienky na pridelenie 

dotácie 

• Nápadová štruktúra 

o  Uprednostnenie podpory tým, ktorí žiadajú menej peňazí 

• Odborné posúdenie komisie športu a turizmu 

o  každý člen komisie športu a turizmu by vybral 5 organizácii, ktorým by pridelil body, 

spraví sa vážený priemer a rozdelia sa dotácie 

Poslanec Martin Čorej poznamenal, že v bode nápadová štruktúra by sa mohlo stať, že by žiadateľ 

mohol dostať viac peňazí ako v skutočnosti žiadal. Tento fakt člen komisie Martin Kanianský vyvrátil, 

pretože tabuľka ráta s maximálnou výškou požiadanej dotácie.  

Predseda komisie Jozef Tittel upozornil, že vo váhovaní vzniká na modelovej situácii veľmi malý rozdiel 

na čo člen Martin Kanianský uviedol, že uvedená dotačná schéma má viacero možností ako váhovanie 

prepočítať.  

Predseda komisie navrhol, aby každý člen komisie zobral všetkých žiadateľov a spravil si poradie. 

Poslanec Martin Čorej súhlasil s posledným bodom Odborné posúdenie komisie športu a turizmu. 

Člen komisie Martin Kanianský súhlasil, že návrh je predložený na diskusiu.  



 

K diskusii sa pridaj Andrej Horný z Best Boxing Clubu, ktorý schému pochválil, ale poznamenal, že nie 

je úplne dokázateľný udaný počet členov organizácii. Taktiež poznamenal, že existujú kluby, ktoré 

potrebujú financií na svoj chod viac a niektoré menej. Poznamenal tiež, že každá federácia musí uviesť 

zoznam členov. Druhý problém je rozoznávať druhy športov a ich finančné vyťaženie, obtiažnosť 

či úspešnosť. Problém videl aj s bodom „kluby ktoré pôsobia v Devínskej Novej Vsi“ kedy sídlo klubu 

môže byť kdekoľvek. Poslanec Martin Čorej vysvetlil, že počty členov vedia preveriť či vyzvať na 

dokázanie, úspešnosť klubu je tiež problematická a preto je väčšia váha pridelená bodu Odborné 

posúdenie komisie športu a turizmu. Členovia komisie poznamenali že kluby dokážu dostávať peniaze 

aj z federácii a iných subjektov. Kanianský pripomenul, že cieľom udeľovania dotácií bola 

a) Podpora detí športovcov 

b) Podpora amatérskeho športu (nie vrcholového) 

Predseda komisie komisii pripomenul, že komisia športu a turizmu je len poradným orgánom 

zastupiteľstva a okrem toho je stále zriadená funkčná dotačná komisia. Navrhol, že najlepšia cesta 

bude model vyskúšať nasledujúce obdobie a následne vyvodiť porovnanie, výsledky a navrhnúť zmenu 

dotačnej komisii. Roman Mozsi upozornil aj na problém s odobraním 2% klubom o čom by sa malo 

hlasovať na najbližšom zasadnutí. 

Bod programu prerokovaný bez uznesenia.  

K bodu 2   Rôzne 

Predseda komisie poukázal na vytvorenie snahy o aspoň malé navýšenie rozpočtu na dotácie. Člen 

komisie Roman Mozsi poznamenal, že by bolo lepšie snahu rozšíriť o čo najväčšie navýšenie rozpočtu. 

Kanianský poukázal na to, že navýšenie na dôchodcov robí asi 5.-6.000 eur. Tiež poznamenal, že uviedol 

tri dôvody navýšenia rozpočtu: 

• Dlhodobo je počet žiadostí a žiadaná suma vyššia ako ponuka rozpočet 

• Pre rok 2024 je plánovaný nárast výberu dani od fyzickým osôb o 3,5% 

• Inflácia 

Poslanec Peter Kolega pripomenul, že mestská časť má rozpracovaných niekoľko projektov a navýšenie 

sa tým môže maximálne komplikovať. Poslanec Martin Čorej poznamenal, že rozdelenie je 

momentálne neefektívne. Kanianský pripomenul, že rozpočet nie je budgetovaný. Martin Čorej 

zhodnotil, že k téme si bude potrebné opäť sadnúť. Predseda komisie zdôraznil, že komisia v každom 

prípade musí počkať na vyjadrenie starostu mestskej časti Bratislava – Devínska Nová Ves. Poslanec 

Peter Kolega vysvetlil, že bola projektová dokumentácia na športovú halu, na telocvičňu I. Bukovčana 

a projektová dokumentácia na predĺženie ulice Eisnerova. Róbert Kanianský poukázal na to, aby si 

členovia komisie pozreli v rozpočte položku 5,7 mil. pôžičku na rok 2025, ktorá je projektovaná na šport 

a halu. Upozornil, že za danú sumu je nemožné pri súčasných plánoch postaviť dve športové haly. Ceny 

narástli aj v súvislosti inflácie a je momentálne z uvedenej sumy nereálne postaviť dve haly a cestu. 

Martin Čorej upozornil, že mu chýba bod úpravy areálu. Ďalšia vec je čo povedia obyvatelia oproti 

budúcej plánovanej telocvične na I. Bukovčana. Problém by mohol byť v svetlostatike, hluku. Predseda 

komisie poznamenal, že stavby podliehajú stavebnému konaniu. K diskusii sa pridal Milan Magula 

a poznamenal, že je dôležité aspoň prvý rok namodelovať. Najväčšia váha by mala byť na hlasoch 

komisie. Dôležité je, že ideme transparentným spôsobom a tiež je dôležité rozdelenie na celoročné 



 

pôsobenie a jednorazové. Komisia sa zhodla, že na nových žiadostiach predložený model vyskúša. 

Poslanec Martin Čorej vysvetlil ako bude prebiehať v komisii váhovanie. Poznamenal, že táto téma 

bude rezonovať asi ešte dvoma komisiami. Na prvom zasadnutí sa členovia musia rozhodnúť 

o prvotnom výbere a následne z užšieho výberu je potrebné spraviť poradie. Na dotáciu nie je právny 

nárok a preto sa v komisii poslanci musia rozhodnúť komu dotáciu poskytnú. Hosť Andrej Horný sa 

v komisii informoval, či by bolo možné nasledovať formy prideľovania dotácii na príklad zo zahraničia 

kde by sa na dotáciu vedeli kluby spoľahnúť a aby nekolísala vo veľkých percentách. Na dotáciu a však 

nie je právny nárok. Hosť Andrej Horný poukázal na susedné Maďarsko, ktoré vybralo 10 druhov športu 

a tie sa rozhodli dotovať. Člen komisie Roman Mozsi upozornil, že prideľovanie dotácii môže ovplyvniť 

aj vonkajšie faktory a zrazu nebude mať mestská časť na financovanie dotácii v takej výške ako rok pred 

tým. Andrej Horný poznamenal, že ako komisia športu a turizmu by mala odsledovať či sa jednotlivé 

organizácie posúvajú, či spravili nejaký pokrok. Roman Mozsi navrhol, že je dobré prihliadnuť aj na to 

kto má aké už existujúce úľavy, prípadne koľko mestská časť do športu prikladajú financií mimo dotácií. 

Člen komisie Milan Magula opäť zopakoval, že športy sa medzi sebou líšia nákladovosťou. Roman Mozsi 

poznamenal, že ak by mala športová komisia prístup k všetkým výhodám klubov od miestneho úradu, 

mohla by kluby na danú výhodu upozorniť. Milam Magula sa informovať, či by bolo možné zistiť aj 

parameter nákladovosti športov na čo odpovedal Kanianský, že Anglicko podobný model používa.  

Róbert Kaninanský sa informoval ma stav riešenia problému z diskusie septembrovej komisie na 

základe bodu 1 Požiadavky komisie športu a turizmu na rozpočet MČ BA-DNV na rok 2024 zo zasadnutia 

komisie zo dňa 25.9.2023. Peter Kolega uviedol, že problematika je ešte predmetom diskusii. Predseda 

komisie pridal, že isté navýšenie pre DNV Šport sa zrealizovalo a ďalej sa s tým bude pracovať.   

Predseda komisie dodal, že ako komisia sa pokúsi navýšiť o 10 000 eur dotácie v oblasti športu 

a turizmu. Diskusia musí prejsť aj medzi poslancami.  

Bod programu prerokovaný bez uznesenia. 

  Záver 

Predseda komisie na záver všetkým poďakoval za účasť a ukončil zasadnutie komisie. 
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